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Ersättare 

Emma Wicksell (M) 

Karin Skiöld (M) 

Richard Törnqvist af Ström (M) 
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Gun-Britt Lindström (MP) 
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Lennart Meldahl (C) 

Summa 51 

Summa 28 

t.o.m § 48
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fr.o.m § 49
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§ 39 
 

Tillkännagivande 

Tillkännagivande av dagens sammanträde har varit anslaget på kommunens 
digitala anslagstavla och infört i DanderydsAktuellt. Kallelsen har tillställts 
samtliga fullmäktigeledamöter och ersättare inom föreskriven tid och 
publicerats på kommunens hemsida. Sammanträdet förklaras därför i laga 
ordning tillkännagivet. 
__________  
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§ 40 
 

Information från revisorerna 

Revisorernas ordförande Filippa Nyberg (C) informerar om revisorernas 
verksamhet. 
__________  
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§ 41 KS 2025/0170 
 

Interpellation till tekniska nämndens ordförande om 
nedsågad ek på en privatägd fastighet i Stocksund och 
hantering av värdefullt ekträ 

Ärende 
Kristin Eriksson (C) har stället en interpellation till tekniska nämndens 
ordförande om en nedsågad ek på en privatägd fastighet i Stocksund och 
hantering av värdefullt ekträ. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att interpellationen 
ska få ställas och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 
Efter överläggningen ställer han proposition på att kommunfullmäktige ska 
bordlägga ärendet och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen ska få ställas 
2. Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________  
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§ 42 KS 2025/0174 
 

Interpellation till ordförande i kultur- och 
fritidsnämnden om nyttjande av alkohol bland 
grundskoleelever 

Ärende 
Karsten Inde (S) ställer en interpellation till kultur- och fritidsnämndens 
ordförande om nyttjande av alkohol bland grundskoleelever 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att interpellationen 
ska få ställas och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 
Efter överläggningen ställer han proposition på att kommunfullmäktige ska 
bordlägga ärendet och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen ska få ställas 
2. Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________  
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§ 43 KS 2024/0391 
 

Ställningstagande till Danderyds Tennisklubbs 
ansökan om kommunal borgen 

Ärende 
Danderyds Tennisklubb (klubben) har ansökt om kommunal borgen för lån 
uppgående till 1,5 miljoner kronor. Medlen ska användas till att anpassa den 
befintliga padelpaviljongen till en multifunktionell hall för 
fritidsverksamhet, minitennis, bollek för de yngsta samt uthyrning till andra 
aktörer. Kommunen har sedan tidigare tre borgensåtaganden till klubben. 
Två åtaganden avser uppförande av tennishall och ombyggnation av 
tennishall/servicedelen. Ett åtagande avser uppförande av padelpaviljongen. 
Sammanlagt uppgick de tre åtaganden vid utgången av 2023 till 13,7 
miljoner kronor. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 9 december 
2024 (§ 67) att remittera ärendet till kultur- och fritidsnämnden för att 
bedöma om en multifunktionell hall är positivt för kommunen som helhet. 
Kultur- och fritidsnämnden ställde sig genom beslut den 28 januari 2025  
(§ 5) positiv till en anpassning av padelpaviljongen till en multifunktionell 
hall som kan användas till fritidsverksamhet. Anpassningen innefattar 
isolering av byggnaden, installation av uppvärmningssystem och justering 
av ytor för olika aktiviteter. I linje med kultur- och Fritidsnämndens 
yttrande, görs bedömningen att ett borgensåtagande skulle gynna klubben 
och därigenom kommunens invånare, samt att den finansiella risken är låg. 
Kommunens borgenspolicy stadgar att borgen får lämnas till ekonomiska 
och ideella föreningar som uppför anläggningar. Borgenspolicyn  syftar till 
att stödja verksamheter som behöver ta upp lån för att finansiera 
investeringar som kan betraktas som en kommunal angelägenhet. I policyn 
används begreppet investering, vilket är ett övergripande ekonomiskt 
begrepp som inkluderar såväl nybyggnation som om- och tillbyggnation, 
förutsatt att kostnaderna ingår i avskrivningsunderlaget. Det bör 
understrykas att policyn inte innehåller något uttryckligt krav på att en 
investering måste avse en helt ny byggnad för att omfattas av borgen. 
Formuleringen "som uppför anläggningar" bör därför inte tolkas som endast 
nybyggnation, utan även omfatta investeringar i uppförande av anläggningar 
i befintlig byggnad. 
Avsnittet ”Kommunal borgen får endast lämnas till...” utgör en beskrivning 
av vilka ideella och ekonomiska föreningar som kan få kommunal borgen, 
och inte en beskrivning av vad borgen kan användas till. Detta innebär att 
om- och tillbyggnationer omfattas av borgenspolicyn, så länge investeringen 
är en del av avskrivningsunderlaget och uppfyller kravet på att vara en 
kommunal angelägenhet. Danderyds Tennisklubb kommer amortera av lånet 
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på 10 år. Investeringen hanteras enligt gängse redovisningsprinciper och 
ingår i avskrivningsunderlaget. 
En investering i form av om- eller tillbyggnad, som syftar till att skapa en 
anläggning av betydelse för kommunens invånare, omfattas av 
borgenspolicyn och är förenlig med dess syfte. Det behöver således inte 
uppföras en helt ny byggnad för att borgen ska beviljas. Danderyds 
Tennisklubb gör en ombyggnad för att anpassa en befintlig byggnad till en 
ny typ av verksamhet, vilket uppfyller kraven på att investeringen ska vara 
en kommunal angelägenhet. Därför bör den begärda kommunala borgen 
beviljas. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att Danderyds Tennisklubb beviljas en 
kommunal borgen om 1,5 miljoner kronor med en löptid om tio år för att 
anpassa padelpaviljongen till en multifunktionell hall. Beslutet fattas under 
förutsättning att tennisklubben tecknar borgenavtal och 
säkerhetsöverlåtelseavtal med kommunen. 

Yrkanden 
Johanna Hornberger (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Kristin 
Eriksson (C) och Olle Johansson (S) biträder Johanna Hornbergers (M) 
yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Siv Sahlström (C) och Christian Hoas 
(M). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Danderyds Tennisklubb beviljas en 
kommunal borgen om 1,5 miljoner kronor med en löptid om tio år för att 
anpassa padelpaviljongen till en multifunktionell hall. Beslutet fattas under 
förutsättning att tennisklubben tecknar borgenavtal och 
säkerhetsöverlåtelseavtal med kommunen. 
__________ 
Expedieras 
Danderyds Tennisklubb 
Kultur- och fritidsnämnden  
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§ 44 KS 2024/0455 
 

Återrapportering av uppdrag att uppdatera och 
digitalisera kommunens kulturmiljöprogram, i form av 
Kulturmiljöhandbok (rev.2024)  

Ärende 
Den 2 och 5 november 2020 (§ 127) beslutade kommunfullmäktige att ge 
dåvarande byggnadsnämnd i uppdrag att ”uppdatera och digitalisera 
kommunens kulturmiljöprogram”. Baserat på det uppdraget har miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden den 11 december 2024 (§ 142) antagit ett 
webbaserat kulturmiljöunderlag benämnt ”Kulturmiljöhandbok (rev. 2024)”. 
Vid samma sammanträde antog nämnden styrdokumentet ”Riktlinjer för 
kulturmiljöhistoriska byggnader och miljöer i Danderyds kommun”.  
Bedömningen är att miljö- och stadsbyggnadsnämnden har fullgjort 
uppdraget från kommunfullmäktige. Kulturmiljöhandboken bidrar till att 
stärka kommunens identitet genom att förmedla kunskap om varför 
kommunen ser ut som den gör idag och vad som gör den unik. Det 
övergripande syftet är att uppmärksamma och sprida kunskap om 
kommunens kulturmiljöer. Kulturmiljöhandboken identifierar och tydliggör 
därvid kulturmiljöernas värden och kvaliteter och hur de kulturhistoriska 
värdena kan tas tillvara. Målet är att den ska vara ett ständigt aktuellt och 
lättillgängligt kunskapsunderlag som är användbart för alla. De riktlinjer 
som miljö- och stadsbyggnadsnämnden har antagit ligger inom nämndens 
ansvar som myndighet enligt plan- och bygglagen.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige noterar att miljö- och stadsbyggnadsnämnden genom 
”Kulturmiljöhandbok (rev. 2024)” har uppfyllt fullmäktiges uppdrag i beslut 
den 2 och 5 november 2020 (§ 127). 

Yrkanden 
Claës Breitholtz (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Fredrik 
Pallin (L), Kristin Eriksson (C), Christian Ljungdahl (C), Karl Stenqvist (S) 
och Erik Hafström (M) biträder Claës Breitholtz (M) yrkande. 
Gun Britt Lindström (MP) yrkar att kulturmiljöunderlaget döps till 
Kulturmiljöprogram i linje med sedan 2019 tillämpad benämning samt de 
övergångsregler som finns i Riktlinjer nomenklatur, beslutade av KF 2022-
05-30 (paragraf 87).  

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 
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Därefter ställer han proposition på Gun Britt Lindströms (MP) yrkande och 
finner att kommunfullmäktige avslagit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar att miljö- och stadsbyggnadsnämnden genom 
”Kulturmiljöhandbok (rev. 2024)” har uppfyllt fullmäktiges uppdrag i beslut 
den 2 och 5 november 2020 (§ 127). 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Gun Britt Lindströms (MP) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i 
bilaga. 
__________ 
Expedieras 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden  
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RESERVATION  
Kommunfullmäktige 2025-03-17, ärende 9 (KS 2024/0455) 
Återrapportering av uppdrag att uppdatera och digitalisera kommunens 
kulturmiljöprogram, i form av Kulturmiljöhandbok (rev. 2024)”  
 
Miljöpartiet reserverar sig mot kommunfullmäktiges beslut att avslå vårt 
yrkande om att kulturmiljöunderlaget döps till Kulturmiljöprogram i linje 
med sedan 2019 tillämpad benämning samt de övergångsregler som 
finns i "Riktlinjer för nomenklatur" beslutade 2022. 
 
Vårt yrkande grundar sig på att denna benämning tillämpats  

• vid beslutet 2019 att inleda förstudie samt under förstudiens gång 
2019-2020 

• i kommunens Översiktsplan antagen av KF 2022-05-11  

• i KF-beslut 2020-11-02--05 (§127) att ge dåvarande byggnads-
nämnden i uppdrag att uppdatera och digitalisera kommunens 
Kulturmiljöprogram 

• i kommunens Översiktsplan antagen av KF 2022-05-11 - under 
rubriken "2.2 Kommunala styrdokument" används benämningen 
Kulturmiljöprogram 

• likaså har denna benämning tillämpats i andra upprättade 
styrdokument. 

 
2022-05-30 beslutade KF att anta nya "Riktlinjer för Nomenklatur" (§87) 
Under rubriken "1.4 Övergångsbestämmelser" anges följande:  
"De styrande och stödjande dokument som vid tidpunkten för antagande 
av dessa riktlinjer är baserade på tidigare struktur för kommungemen-
samma styrande och stödjande dokument, behåller sin titel och status 
åtminstone till kommande översyn och revidering." 
 
Miljö- och stadsbyggnadskontoret har kommit fram till att den sedan 
2019 tillämpade benämningen strider mot 2022 beslutade "Riktlinjer för 
Nomenklatur". Därför har benämningen i absoluta slutskedet ändrats till 
"Kulturmiljöhandbok".  
Detta är en FELAKTIG SLUTSATS. Förvaltningen har missat att läsa 
övergångsbestämmelserna i kommunens nämnda beslutade riktlinjer.  



2 
 

Att hävda att benämningen Kulturmiljöprogram strider mot beslutade 
riktlinjer stämmer inte. Att tillämpa sedan 2019 tillämpad benämning 
utgör snarare en efterlydnad av beslutade riktlinjer. 
 
Varför är denna fråga viktig? 
 

1. Detta är en fråga av principiell natur. Vi politiker behöver 
respektera beslut fattade i vårt högsta beslutande organ, 
kommunfullmäktige. Det är därför av vikt att vi respekterar 
beslutade riktlinjer och inte tänjer på dessa när det passar oss. 
Danderydsborna ska kunna lita på att vi följer riktlinjer, 
styrdokument och andra beslut fattade i kommunfullmäktige 

2. I den omfattande kommunikationen med Danderydsborna sedan 
2019, och som mest omfattande under medborgardialogen med 
samtliga fyra kommundelar, har benämningen "Kulturmiljöprogram" 
tillämpats konsekvent. Att nu i absoluta slutskedet besluta om 
ändrad benämning är ytterst förvirrande. Risken är stor att 
Danderydsborna inte kommer att förstå att det Kulturmiljöprogram 
som det arbetats med sedan 2019, är samma sak som den s k 
Kulturmiljöhandbok som beslutats 2025. 

 
 
Danderyd 2025-03-25 

 
Gun Britt Lindström 
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§ 45 KS 2024/0183 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att 
ompröva tekniska nämndens beslut om namngivning 
av tekniska kontoret 

Ärende 
Siv Sahlström med flera (C) väckte den 18 mars 2024 (§ 53) en motion om 
att ompröva tekniska nämndens beslut om namngivning av tekniska 
kontoret. Av utredningen i ärendet följer att det i vare sig lag eller tekniska 
nämndens reglemente finns något som reglerar eller hindrar nämnden från 
att byta namn på sin egen förvaltning eller delar av sin organisation. Därmed 
saknas anledning för kommunstyrelsen att vidta någon åtgärd med 
anledning av tekniska nämndens beslut om namngivning av tekniska 
kontoret. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige bedömer i enlighet med tekniska nämndens beslut
att nämndens förvaltning, genom namnet samhällsutvecklingsförvaltningen,
fått en benämning som motsvarar de utökade och strategiska funktioner som
numera ingår i förvaltningens uppdrag.
2. Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd.

Yrkanden 
Siv Sahlström (C) yrkar bifall till motionen. Jenny Åkervall (S), Kjell Rosén 
(MP), Christian Ljungdahl (C), Eva Lindman Marko (C), Olle Johansson (S) 
och Kristin Eriksson (C) biträder Siv Sahlströms (C) yrkande. 
Robert Nibelius (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Rolf 
Lundgren (L), Fredrik Näslund (M), Magnus Boman (M) och Christian 
Hoas (M) biträder Robert Nibelius (M) yrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Siv Sahlströms (C) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Siv Sahlströms (C) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 32 JA-röster mot 19 NEJ-röster. 
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Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige bedömer i enlighet med tekniska nämndens beslut 
att nämndens förvaltning, genom namnet samhällsutvecklingsförvaltningen, 
fått en benämning som motsvarar de utökade och strategiska funktioner som 
numera ingår i förvaltningens uppdrag. 
2. Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 
__________  



�D DERY 
L..iKOMMU 

2025-03-17 Voteringsresultat ld:13205 

Ärendenr: 

30. 

Ärendemening: 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om 
att ompröva tekniska nämndens beslut om 
namngivning av tekniska kontoret 

Ja: 32 Nej: 19 Frånvarande: 0 
----- ----------

LEDAMOT 

Kristin Eriksson (C) 
Christian Hoas (M) 
Annika Linde {L) 
Jenny Åkervall (S) 
Johanna Hornberger (M) 
Patrik Nimmerstam (C) 
Sara Oegrer (KO) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 

Bo Lagercrantz (SO) 
Christian Ljungdahl (C) 
Boris von Uexkull (M) 

Fredrik Pallin (L) 
Karsten lnde (S) 
Leo Smidhammar (M) 
Bigitta Sundman (M) 
Siv Sahlström (C) 
Anders Bergstrand (M) 

Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 
Oeniz Norgren (SO) 
Erik Hafström (M) 
Rolf Lundgren {L) 
Robert Nibelius (M) 
Claes Breitholtz (M) 
Inger Fabian (C) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 
Gunnar Liljegren (KO) 
Eva Lindman Marko (C) 
Johan Gröndal (M) 
Elvy Svennerstål (L) 
Kjell Rosen (MP) 
Catrin Tidström (M) 

Vladyslav Tumachov (SO) 
Fredrik Näslund (M) 

Olle Johansson (S) 
Magnus Boman (M) 

Erik Lunell (M) 
Erik Baggström (KO) 
Emma Wicksell (M) 

Richard Törnqvist af Ström (M) 

Ingela Gilljam Papinski (C) 
Eva von Sydow (C) 
Björn Strenger (C) 
Eric Skoglund (C) 
Jesper Isaksson (C) 
Lennart Meldahl (C) 
Lars-Gunnar Wallin (L) 
Lennart Sundquist (L) 
Karl Stenqvist (S) 
Thomasine von Essen (KO) 
Gun-Britt Lindström (MP) 
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Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 

Propositionsordning: 

JA för bifall till kommunstyrelsens förslag. NEJ
för bifall till Siv Sahlströms (C) yrkande.



 
 
 
Reservation mot kommunfullmäktiges beslut den 17 mars 
2025 att avslå Danderydscenterns motion om att 
kommunfullmäktige skulle uppdra åt kommunstyrelsen att 
ompröva tekniska nämndens beslut om namngivning av 
Tekniska kontoret med anledning av de i motionen 
framförda motiveringarna. 
 
Danderydscenterns ledamöter och tjänstgörande ersättare reserverade sig 
mot kommunfullmäktiges beslut om avslag på motionen till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande om bifall till motionen  
 
 
Bakgrund till motionen och reservationen 
 
2024-02-01 § 6 behandlade tekniska nämnden ”Byte av namn från 
tekniska kontoret till Samhällsutvecklingsförvaltningen”. 
Motiveringen till namnet var bland annat följande: ”Tekniska kontorets 
förvaltningschef benämns sedan den första oktober 2023, 
samhällsutvecklingsdirektör. Föreslagen ändring bedöms harmonisera 
kopplingen mellan förvaltningen och dess direktör.”  
 
Motiveringen att förvaltningen ska harmonisera kopplingen mellan 
förvaltningen och dess direktör är djupt stötande. Förvaltningarna är till 
för Danderydsborna och för nämnderna, inte för en enskild anställd 
tjänsteman, oavsett han är direktör eller ej. Det som däremot är viktigt är 
att förvaltningarna harmoniserar med namnet på dess nämnd. I detta fall 
Tekniska nämnden. 
 
Benämningar av nämnderna och förvaltningarna har alltid diskuterats 
och övervägts mycket noga. De ska vara tydliga, klara, lätta att förstå 
och använda för Danderydsborna. Och naturligtvis ska förvaltningen inte 
ha ett namn som inte automatiskt kan kopplas till nämnden. 
 
Tekniska nämndens majoritet beslöt i enlighet med förslaget att ändra 
namn på Tekniska kontoret till Samhällsutvecklingsförvaltningen.  
Mot beslutet reserverade sig Karl-Johan Nybell (C) Christina Strenger 
Böös (C),  Christer Lidgard (C), Erik Laurell (S) och Kjell Rosen (MP) 



till förmån för Karl-Johan Nybells (C) yrkande om avslag på förslaget 
till namnändring. 
 
Kommundirektörens centrala tjänsteskrivelse 
I en tjänsteskrivelse 2022-09-16 angående de organisationsförändringar 
som kommunfullmäktige beslöt genomföra, och som förelåg när beslutet 
för den nya mandatperioden 2023-2026 fattades, skriver Danderyds 
kommundirektör Johan Lindberg:  
 
”Berörda förvaltningschefer har behörighet enligt 
delegationsordningarna att inom sina respektive kontor genomföra 
nödvändiga organisatoriska åtgärder som följd av detta förslag. En 
självklar utgångspunkt och helt avgörande för att nå framgång är också 
ett fortsatt arbete med utveckling av såväl process och arbetssätt som 
samspel mellan och inom förvaltningarna. 
 
Namnsättningen av framför allt tekniska kontoret kan med denna 
förändring diskuteras. I dagsläget bedöms dock den frågan vara av 
underordnad betydelse men kan aktualiseras längre fram när 
förändringarna implementerats (min kursivering). ” 
 
Bedömning 
Beslut som fattas måste ha stöd i lag, reglemente eller 
delegationsordning. En nämnd kan inte bara sitta och tycka till. Tekniska 
nämnden har inte något stöd för att fatta beslut om att ändra namn på sin 
förvaltning. Tvärtom framgår det av Johan Lindbergs skrivning att den 
ska aktualiseras senare. Även av kommunstyrelsens reglemente framgår 
att kommunstyrelsen ska hantera övergripande frågor. Det är värt att 
notera att hela organisationsförändringen var ett fullmäktigebeslut. 
Dit hör alltså följdbeslut, om inte annat preciserats i beslutet eller i 
ett reglemente eller en delegationsordning. 
 
Svar på motionen 
I Tjänsteutlåtandet står: 
”Enligt kommunledningskontorets bedömning finns inget i vare sig lag 
eller tekniska nämndens reglemente som reglerar eller hindrar nämnden 
från att byta namn på sin egen förvaltning eller delar av sin 
organisation.” 
 
Vad är det man säger? Jo, det man säger är alltså att om något inte 
uttryckligen är förbjudet i lag så är det tillåtet. Och reglementen ska 
alltså läsas på samma sätt: om det inte uttryckligen står i reglementet att 
det är förbjudet så är det tillåtet. Konsekvenserna av det är då också att 



man till exempel inte heller behöver bry sig om beslut som fullmäktige 
fattat.  
 
Som framgår av kommundirektörens tjänsteskrivelse har alltså berörda 
förvaltningschefer behörighet enligt delegationsordningarna att inom 
sina respektive kontor genomföra nödvändiga organisatoriska åtgärder. 
Däremot har de inte behörighet enligt delegationsordningen att byta 
namn på förvaltningen. 
 
Om Danderydsborna vill ha kontakt med en ansvarig förtroendevald i 
något ärende, som ligger inom samhällutvecklingskontorets område, 
förväntas Danderydsborna alltså förstå, att de ska söka på Tekniska 
nämnden för att hitta en ansvarig förtroendevald. 
 
I kommunstyrelsens ordförandes förslag till beslut står:  
”Mot bakgrund av slutsatserna i ärendets beredning kan jag konstatera 
att tekniska nämndens beslut om namngivning av dess förvaltning är 
förenligt med ansvarsområdet enligt nämndens reglemente.” 
 
På Siv Sahlströms (C) upprepade begäran om att kommunstyrelsens 
ordförande skulle läsa upp den paragraf i nämndens reglemente som hon 
hänvisade till, var hon svarslös. Orsaken är enkel: det finns inte någon 
paragraf i tekniska nämndens reglemente som medger byte av namn på 
dess kontor.  
 
Slutsats 
Det hade varit sympatiskt om kommunstyrelsens ordförande i 
fullmäktige medgett att hon inte läst handlingarna ordentligt, tagit fel 
eller annan orsak och föreslagit att fullmäktige skulle återremittera 
ärendet för ytterligare bedömning. Så blev det dessvärre inte!  
 
 
Siv Sahlström (C), gruppledare 
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§ 46 KS 2024/0129 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att utöka 
servicen till Danderydsborna 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 22 januari 2024 (§ 17) väckte 
Siv Sahlström (C) med flera en motion om att kommunfullmäktige ska 
uppdra åt kommunstyrelsen att se över och utöka servicen till 
Danderydsborna och utarbeta en policy för förvaltningarna för hur 
kontakterna mellan Danderydsborna och kommunen bör skötas. Kommunen 
har förbättrat servicen till Danderydsborna genom att etablera ett nytt 
kontaktcenter i Mörby Centrum. Den digitala hanteringen av ärenden gör att 
varje ärende kan spåras och följas upp, vilket sparar tid och ökar 
tillgängligheten. Kontaktcentret löser snabbt cirka 60 procent av alla 
inkommande ärenden, ofta inom en timme. Den effektiva ärendehanteringen 
avlastar förvaltningarna och gör att medborgarna får snabbare svar och 
hjälp. Med digital ärendehantering kan medborgarna själva beskriva sina 
ärenden och skicka in när det passar dem vilket ökar servicen. Flexibel 
bemanning i kontaktcentret minimerar väntetider vid telefonsamtal. 
Kommunen utvecklar ständigt nya e-tjänster som gör det enklare för 
medborgarna att skicka in ansökningar. Planerat samarbete med andra 
myndigheter kommer ytterligare underlätta för invånarna. Danderyds 
kommun har effektiva rutiner för ärendehantering som garanterar möjlighet 
till registrerade och spårbara ärenden. Detta säkerställer att medborgarna får 
korrekt och snabb service. Kontaktcenters reception tar emot personliga 
besök och säkerställer att besökare kan få hjälp och service med en stor 
bredd av tjänster, såsom att göra en felanmälan eller fylla i en ansökan. 
Med hänsyn till de åtgärder som redan har vidtagits för att förbättra och 
utöka servicen till Danderydsborna, samt den befintliga 
ärendehanteringsprocessen som säkerställer en hög nivå av service och 
uppföljning, görs bedömningen att de frågor som ställs av motionärerna 
hanteras på ett ändamålsenligt och effektivt sätt inom nuvarande arbetssätt. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd då utredningen i ärendet 
har visat att nuvarande arbetssätt och ärendehanteringsprocess säkerställer 
en god service till kommuninvånarna vid kontakter med kommunen. 

Yrkanden 
Siv Sahlström (C) yrkar bifall till motionen.  
Johanna Hornberger (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 



  Sammanträdesprotokoll 15 (24) 
Sammanträdesdatum 
2025-03-17 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                                Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Gun-Britt Lindström (MP) och Inger 
Fabian (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Siv Sahlströms (C) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd då utredningen i ärendet 
har visat att nuvarande arbetssätt och ärendehanteringsprocess säkerställer 
en god service till kommuninvånarna vid kontakter med kommunen. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 
__________  



 
 
 
Reservation mot kommunfullmäktiges beslut den 17 mars 
2025 att avslå Danderydscenterns motion om att uppdra åt 
kommunstyrelsen att se över och utöka servicen till 
Danderydsborna och utarbeta en policy för förvaltningarna 
för hur kontakterna mellan Danderydsborna och 
kommunen bör skötas. 
 
Danderydscenterns ledamöter och tjänstgörande ersättare reserverade sig 
mot kommunfullmäktiges beslut om avslag på motionen till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande om bifall till motionen.  
 
Grunder för motionen och reservationen 
Kommunen hade en utmärkt informationsenhet. Den låg i markplanet i 
Mörby Centrum. Den var stor och tydligt skyltad ”Danderyds kommun”. 
Informationsavdelningen utökades med mer personal, eftersom lokalen 
skulle vara öppen alla vardagar, samma tid som centrumanläggningen.  
 
Där kunde Danderydsborna få hjälp med alla möjliga ärenden. Vi kunde 
vara stolta över vår nya, öppna informationsenhet. Den fick också mycket 
beröm av Danderydsborna. För att ytterligare utöka servicen inrättades 
också efter en tid arbetsplatser i lokalen. Där satt tjänstepersoner från 
kontoren vissa tider och kunde direkt vägleda Danderydsbor som skulle 
söka bygglov, ville begära tillstånd för någon verksamhet eller annat. Det 
var en tillgång för enskilda Danderydsbor, men också för personer som 
ville starta en mindre verksamhet, blivande småföretagare, som behövde 
få veta vilka tillstånd som till exempel krävdes.  
  
Sedan våra lokaler i Mörby centrum byggdes om och flyttades, har vi inte 
längre någon mottagning i direkt anslutning till markplanet. Nu måste 
Danderydsborna åka hiss eller gå en trappa upp. Längst bak i lokalen 
finns det en informationsdisk, bakom vilken det oftast, men inte alltid, 
sitter en person, som brukar jobba vid datorn.  
 
Det är tveklöst så att den förra lokalen kommunen hade i Mörby Centrum 
i dessa avseenden var överlägsen den vi nu har. Dit kunde också  
rullstolsburna personer, de som såg dåligt eller hade gångsvårigheter 
komma lättare. Det kunde inte vara bättre. 
 



 
När någon nu kommer in och vill ha hjälp med något, händer det att de 
hänvisas till datorn, där de kan knappa in sitt ärende. Alla klarar inte det. 
Alla vill inte heller tala med en dator. Även den som kan, vill kanske ha 
personlig service, helt enkelt diskutera sitt ärende med en kunnig person i 
kommunen för att få vägledning.   
 
Danderydsborna betalar inte bara förtroendevaldas arvoden utan också 
tjänstepersonernas löner. Det är en god ide´ för oss alla att alltid ha det i 
åtanke. Kommer någon till informationsdisken och vill ha personlig 
service ska hen få det.  
 
Det är också enligt alltför många vittnesmål nästan omöjligt att per 
telefon få tala med en tjänsteperson i kommunen. Så ska vi inte ha det! 
Det ska inte vara omöjligt, eller ens svårt, att få kontakt med en 
tjänsteperson i Danderyds kommun per telefon, eller vid 
informationsdisken, om en Danderydsbo önskar det.  
 
Svaret på motionen 
Danderyd har duktig personal 
I svaret på motionen beskrivs nu utförligt allt som personalen gör. Vi 
ifrågasätter inte att informationsenheten arbetar hårt och effektivt. Vi vet 
att vi har trevlig och duktig personal. Det beskrivs också hur bra det 
fungerar med hjälp av den digitala utvecklingen, hur snabbt det går och 
hur effektivt det är. Att den digitala utvecklingen har underlättat mycket 
för Danderydsborna är vi mycket medvetna om. Det är en uppfattning vi 
helt delar. Det är jättebra helt enkelt. Det är vi stolta över. 
 
Vårt senaste motionsförslag inom detta område 
Som exempel behandlade kommunfullmäktige på sitt förra sammanträde 
en motion från Danderydscentern. Genom att genomföra en förenkling 
inom bygglovshanteringen, som Nacka kommun redan prövat, och som 
efter att Nacka kontrollerat 140 genomförda ärenden, visade sig ha 100 
procents tillförlitlighet, föreslog vi att Danderyd skulle genomföra samma 
förenkling. Motionen blev vänligt bemött, men blev i praktiken avslagen, 
enligt principen; var god dröj! Det är således enligt vår uppfattning 
väldigt viktigt, att vi följer med utvecklingen, och tar hjälp av den teknik 
som är till stor nytta för många Danderydsbor.  
 
Varje Danderydsbo ska få hjälp efter sina förutsättningar 
Men det är lika viktigt att vi ser oss omkring, och funderar på hur vi ska 
göra för att hjälpa dem som inte alls, eller inte fullt ut, kan ta del av den 
här utvecklingen, Danderydsbor som också betalar skatt till kommunen 



och har rätt att, efter sina förutsättningar, få den hjälp de vill ha och/eller 
behöver. I den här motionen talar vi för dem som kanske inte skulle 
kunna använda de möjligheter som vi i vår förra motion föreslog.  
 
Om vi bortser från de variationer som naturligt finns mellan såväl äldre 
som yngre medborgare, så kan man ändå säga att det bland de äldre och 
sjuka finns en övervikt av personer, som till exempel inte klarar av den 
hiss som finns för att komma upp till kontaktcenter, som inte hör eller ser 
bra eller som helt enkelt inte förstår hur de ska göra, även om någon 
förklarar det för dem.  
 
Det finns de som om hissen inte fungerar inte har möjlighet att ta sig upp 
för trappan. Det är ojämna trappsteg, vilket man varnar för. Den 
varningen kan inte alla synskadade se. Trappan upp till kontaktcenter är 
direkt farlig för många. 
 
Lotsar till alla som behöver det 
Vi behandlade ganska nyligen ett förslag om att införa företagslotsar. 
Företagare som behövde särskild hjälp, skulle till sitt förfogande få en 
tjänsteman som enskilt skulle bistå och hjälpa till att orientera företagaren 
i kommunens labyrinter och bistå med all tänkbar hjälp. Det finns inte 
någon anledning att inte ge samma service till Danderydsbor, som bor i 
kommunen och garanterat betalar skatt i Danderyd, om de behöver och 
begär motsvarande hjälp. Vi ska ge den hjälp som behövs oavsett det 
gäller en enskild Danderydsbo eller en företagare. 
 
Vi borde se över och utöka servicen till Danderydsborna, genom att 
utarbeta en policy för hur kontakterna mellan Danderydsborna och 
kommunen bör skötas, beroende på vad Danderydsbor önskar för hjälp. 
 
Siv Sahlström 
Gruppledare (C) 
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§ 47 KS 2024/0273 

Svar på motion från Carolin Robson (MP) angående 
kommunens miljö- och klimatprogram och dess mål att 
minst 50 procent av inköpta livsmedel ska vara 
ekologiska 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 10 juni 2024 § 100 väckte 
Carolin Robson (MP) med flera en motion angående kommunens miljö- och 
klimatprogram och dess mål att minst 50 procent av inköpta livsmedel ska 
vara ekologiska. I motionen föreslås kommunfullmäktige att uppdra åt 
kommunstyrelsen att utreda och föreslå åtgärder för hur det sedan år 2020 
uppställda målet om ekologiska livsmedel ska kunna uppnås samt att utreda 
behovet av ett mål även för andelen livsmedel producerade i Sverige. 
Av utredningen i ärendet följer att verksamheterna i nuläget bedriver ett 
strukturerat och målmedvetet arbete för att minst 50 procent av de livsmedel 
som köps in ska vara ekologiska, i enlighet med kommunens miljö- och 
klimatprogram. Denna målsättning har ytterligare förstärkts i kommunens 
måltidspolicy som förtydligar att andelen ekologiska livsmedel ska öka. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Yrkanden 
Kjell Rosén (MP) yrkar bifall till motionen. Christian Ljungdahl (C), Jenny 
Åkervall (S) och Olle Johansson (S) biträder Kjell Roséns (MP) yrkande. 
Bo Lagercrantz (SD) yrkar bifall till andra punkten i motionens 
beslutsförslag. 
Ulla Hurtig Nielsen (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Fredrik 
Näslund (M) och Christian Hoas (M) biträder Ulla Hurtig Nielsens (M) 
yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen deltar även Ulla Hurtig Nielsen (M) och Gun-Britt 
Lindström (MP). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag, Kjell Roséns (MP) yrkande och Bo Lagercrantz (SD) yrkande och 
finner att kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens förslag. 
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Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Kommunstyrelsens förslag utses till huvudförslag. 
För att utse motförslag till huvudförslaget ställer ordförande Boris von 
Uexküll (M) proposition på Kjell Roséns (M) yrkande och Bo Lagercrantz 
(SD) yrkande och finner att kommunfullmäktige utsett Kjell Roséns (M) 
yrkande till motförslag. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Kjell Roséns (MP) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 29 JA-röster mot 19 NEJ-röster. 3 ledamöter 
avstår från att rösta. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kjell Roséns (MP) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kjell Roséns (MP) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
__________  
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Ärendenr: 

32. 

Ärendemening: 

Svar på motion från Carolin Robson (MP) 
angående kommunens miljö- och klimatprogram 
och dess mål att minst 50 procent av inköpta 
livsmedel ska vara ekologiska 

Ja: 29 Nej: 19 
--- ----

LEDAMOT 

Kristin Eriksson (C) 
Christian Hoas (M) 
Annika Linde {L) 
Jenny Åkervall (S) 
Johanna Hornberger (M) 
Patrik Nimmerstam (C) 
Sara Oegrer (KO) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 

Bo Lagercrantz (SO) 
Christian Ljungdahl (C) 
Boris von Uexkull (M) 

Fredrik Pallin (L) 
Karsten lnde (S) 
Leo Smidhammar (M) 
Bigitta Sundman (M) 
Siv Sahlström (C) 
Anders Bergstrand (M) 

Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 
Oeniz Norgren (SO) 
Erik Hafström (M) 
Rolf Lundgren {L) 
Robert Nibelius (M) 
Claes Breitholtz (M) 
Inger Fabian (C) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 
Gunnar Liljegren (KO) 
Eva Lindman Marko (C) 
Johan Gröndal (M) 
Elvy Svennerstål (L) 
Kjell Rosen (MP) 
Catrin Tidström (M) 

Vladyslav Tumachov (SO) 
Fredrik Näslund (M) 

Olle Johansson (S) 
Magnus Boman (M) 

Erik Lunell (M) 
Erik Baggström (KO) 
Emma Wicksell (M) 

Richard Törnqvist af Ström (M) 

Ingela Gilljam Papinski (C) 
Eva von Sydow (C) 
Björn Strenger (C) 
Eric Skoglund (C) 
Jesper Isaksson (C) 
Lennart Meldahl (C) 
Lars-Gunnar Wallin (L) 
Lennart Sundquist (L) 
Karl Stenqvist (S) 
Thomasine von Essen (KO) 
Gun-Britt Lindström (MP) 

Avstår: 3 

PARTI 

C 
M 

L 
s 

M 

C 
KO 
M 

SO 
C 
M 

L 
s 

M 

M 

C 
M 

s 

M 

SO 
M 

L 
M 

M 

C 
M 

KO 
C 
M 

L 
MP 

M 
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M 

s 

M 

M 

KO 
M 
M 

C 
C 
C 
C 
C 
C 
L 
L 
s 

KO 
MP 

Frånvarande: 0 

RESULTAT 

Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Avstår 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Avstår 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Avstår 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Nej 
Nej 
Nej 
Nej 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 

Propositionsordning: 

JA för bifall till kommunstyrelsens förslag. NEJ 
för bifall till Kjell Roséns (MP) yrkande.



RESERVATION

Kommunfullmäktige 2025-03-17, ärende 9 Motion av Miljöpartiet de gröna angående 
kommunens miljö- och klimatprogram och dess mål att minst 50 procent av inköpta livsmedel
ska vara ekologiska (KS 2024/0273 §189)

Vi och vår omvärld förbereder oss på krigstillstånd genom att dramatiskt öka försvaret men om vi 
inte får mat att äta kommer vi inte att klara av att försvara oss. Sveriges självförsörjningsgrad av 
livsmedel är idag ca 50%. Det är inte bara beroendet av importerade matprodukter som gör oss 
sårbara utan även beroendet av det vi behöver för att producera mat såsom fossilt bränsle, 
kemiska bekämpningsmedel, konstgödsel, utsäde, mm.

Ett ekologiskt jordbruk är i högre grad cirkulärt och mindre beroende av importerade produkter än 
ett konventionellt jordbruk inklusive djuruppfödning. Ekologiskt jordbruk tar dessutom större hänsyn
till biologisk mångfald. Bin och andra pollinerande insekter hotas av monokultur, kemiska 
bekämpningsmedel och konstgödsel. Utan pollinerare blir vi utan mycket av det som vi tar för givet 
som bär i skogen, äpplen och andra livsmedel.

Ekologiska livsmedel är dyrare i inköp på grund av att de är mer arbetsintensivt men även på 
grund av små volymer. Om fler handlar ekologiskt kan hanteringen göras effektivare och därmed 
sjunker priserna. Härvid har offentlig upphandling ett stort ansvar att ta täten. Det är ett 
samhällsansvar att stödja hållbar inhemsk matproduktion och därför måste offentlig verksamhet 
prioritera sådana inköp.

I Danderyd har vi ett Miljö- och klimatprogram med mål om att inköpen av ekologiska livsmedel ska
öka och delmål om att uppnå att minst 50 procent av inköpen ska vara av ekologiska matvaror. 
Men år efter år ligger det på 28 procent och trenden är minskande istället för ökande som är målet.
Skälet är bara att det kostar mer. Det är häpnadsväckande att Danderyd, en av Sveriges rikaste 
kommuner, inte inser nödvändigheten av att stärka Sveriges beredskap när det gäller 
självförsörjning av livsmedel samt visar ointresset av att leva upp till sina egna målsättningar.

Eftersom majoriteten yrkade avslag på motionen avslogs den av KF och därför reserverar 
sig Miljöpartiet mot beslutet.

2025-03-25
Miljöpartiet de gröna i Danderyd

Kjell Rosén
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§ 48 KS 2024/0276 
 

Svar på motion från Carolin Robson (MP) angående 
barnkonsekvensanalyser som görs i kommunens 
utredningar, förslag och beslut 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 10 juni 2024 (§ 102) väckte 
Carolin Robson (MP) en motion om de barnkonsekvensanalyser som görs i 
kommunens utredningar, förslag och beslut. Genom motionen uppmanar 
Carolin Robson kommunfullmäktige att ge kommunstyrelsen i uppdrag:  

− att ta del av och analysera Sveriges Kommuner och Regioners 
(SKR) stödmaterial för regelrätta barnkonsekvensanalyser, 

− att utifrån SKR:s stödmaterial följa upp och utvärdera kommunens 
införande av barnkonsekvensanalyser i alla utredningar, förslag och 
beslut, 

− att ta fram kriterier för bedömning och utvärdering av de 
barnkonsekvensanalyser som görs i kommunens utredningar, förslag 
och beslut. 

Barnkonsekvensanalyser är en viktig del i allt utredningsarbete i 
kommunen. En stor del av kommunens verksamhet berör eller påverkar barn 
och unga och förvaltningarna använder de olika stödmaterial som finns. 
Med anledning av det som framförs i motionen kommer 
kommunledningskontoret, genom den samlade nämndsekreterarfunktionen, 
fokusera på att stötta förvaltningarna med hur detta också kan avspegla sig i 
tjänsteutlåtanden och annat beslutsunderlag. Därmed behövs inte något 
särskilt utredningsuppdrag eller ett separat arbete med att ta fram kriterier.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd med hänvisning till 
pågående utvecklingsarbete, och att det inte är nödvändigt att ge ett särskilt 
utredningsuppdrag om uppföljning eller för att ta fram kriterier för 
bedömning och utvärdering av kommunens barnkonsekvensanalyser. 

Yrkanden 
Gun-Britt Lindström (MP) yrkar bifall till motionen. Jenny Åkervall (S) och 
Kristin Eriksson (C) biträder Gun-Britt Lindströms (MP) yrkande. 
Johanna Hornberger (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Sara 
Degrér (KD) och Christian Hoas (M) biträder Johanna Hornbergers (M) 
yrkande. 
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Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Karsten Inde (S) och Kristin Eriksson 
(C).  

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Gun-Britt Lindströms (MP) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Gun-Britt Lindströms (MP) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 32 JA-röster mot 19 NEJ-röster. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd med hänvisning till 
pågående utvecklingsarbete, och att det inte är nödvändigt att ge ett särskilt 
utredningsuppdrag om uppföljning eller för att ta fram kriterier för 
bedömning och utvärdering av kommunens barnkonsekvensanalyser. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Gun-Britt Lindströms (MP) yrkande. 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Gun-Britt Lindströms (MP) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i 
bilaga. 
__________  
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Ärendenr: 

19. 

Ärendemening: 

Svar på motion från Carolin Robson (MP) angående 
barnkonsekvensanalyser som görs i kommunens 
utredningar, förslag och beslut 

Ja: 32 Nej: 19 Frånvarande: 0 
----- ----------

LEDAMOT 

Kristin Eriksson (C) 
Christian Hoas (M) 
Annika Linde {L) 
Jenny Åkervall (S) 
Johanna Hornberger (M) 
Patrik Nimmerstam (C) 
Sara Oegrer (KO) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 

Bo Lagercrantz (SO) 
Christian Ljungdahl (C) 
Boris von Uexkull (M) 

Fredrik Pallin (L) 
Karsten lnde (S) 
Leo Smidhammar (M) 
Bigitta Sundman (M) 
Siv Sahlström (C) 
Anders Bergstrand (M) 

Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 
Oeniz Norgren (SO) 
Erik Hafström (M) 
Rolf Lundgren {L) 
Robert Nibelius (M) 
Claes Breitholtz (M) 
Inger Fabian (C) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 
Gunnar Liljegren (KO) 
Eva Lindman Marko (C) 
Johan Gröndal (M) 
Elvy Svennerstål (L) 
Kjell Rosen (MP) 
Catrin Tidström (M) 

Vladyslav Tumachov (SO) 
Fredrik Näslund (M) 

Olle Johansson (S) 
Magnus Boman (M) 

Erik Lunell (M) 
Erik Baggström (KO) 
Emma Wicksell (M) 

Richard Törnqvist af Ström (M) 

Ingela Gilljam Papinski (C) 
Eva von Sydow (C) 
Björn Strenger (C) 
Eric Skoglund (C) 
Jesper Isaksson (C) 
Lennart Meldahl (C) 
Lars-Gunnar Wallin (L) 
Lennart Sundquist (L) 
Karl Stenqvist (S) 
Thomasine von Essen (KO) 
Gun-Britt Lindström (MP) 

PARTI 
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RESULTAT 

Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Ja 
Nej 
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Nej 
Nej 
Nej 
Nej 
Ja 
Ja 
Nej 
Ja 
Nej 

Propositionsordning: 

JA för bifall till kommunstyrelsens förslag. 

NEJ för bifall till Gun-Britt Lindströms (MP) 
yrkande.
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RESERVATION  
Kommunfullmäktige 2025-03-17, punkt 13 (KS 2024/0276) 
Svar på motion från Carolin Robson (MP) angående barnkonsekvens-
analyser som görs i kommunens utredningar, förslag och beslut 
 
Miljöpartiet noterar tacksamt det mycket positiva bemötandet vår motion 
har fått av kommunfullmäktige. Vi noterar att att 37 procent av 
fullmäktiges ledamöter yrkar bifall till vår motion. 
 
Vi reserverar oss mot att Moderater, Kristdemokrater och Liberaler inte 
yrkar bifall till våra tre mycket konkreta yrkanden: 
 

• Sveriges kommuner och regioners (SKR) stödmaterial för 
regelrätta barnkonsekvensanalyser ska användas 

• uppföljning och utvärdering av införandet av barnkonsekvens-
analyser ska utgå från SKRs stödmaterial  

• kriterier ska tas fram för bedömning och utvärdering av 
barnkonsekvensanalyserna som görs i kommunens utredningar, 
förslag och beslut 

 
Bakgrund 
Miljöpartiet motionerade redan för 14 år sedan att kommunen ska införa 
regelrätta rutiner för införandet av barnkonsekvensanalys (BKA) i alla 
beslutsprocesser. Rubricerade motion är från år 2024. 
 
Miljöpartiets motion handlar om kommunens bristfälliga tolkning av vad 
en BKA innebär i praktiken. Vårt syfte är att få till en regelrätt analys i 
stället för den slentrianmässiga skrivningen ”Ärendet bedöms inte 
medföra några negativa konsekvenser för barn och unga”.   
 
Vi anser inte att det räcker med att kommunledningskontoret har 
”identifierat förbättringsområden”. Vi anser att kommunen ska använda 
Sveriges kommuner och regioners (SKR) stödmaterial som fastställer 
hur en regelrätt BKA ska gå till: 
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• analysera både positiva och negativa konsekvenser och effekter 
för barn och unga 

• utgå från gällande lagstiftning, aktuell forskning, evidens och 
praxis, synpunkter från aktuella aktörer 

• redovisa olika handlingsalternativ, möjliga intressekonflikter, 
negativa och positiva konsekvenser och kompensatoriska åtgärder 

• följ upp BKA-beslut och redovisa vem som ansvarar för 
uppföljningen  

• dokumentera analysen så att beslutet går att granska 

• beslutsfattaren har ansvaret för barnkonsekvensanalysen 

• beslutsfattaren ska återremittera förslag till BKA-beslut om 
tillräckligt underlag för att göra en regelrätt BKA saknas  

 
Kommunen fattar sedan år 2022 BKA-beslut i alla utredningar, förslag 
och beslut utan att redovisa vem som fattat beslutet och utan att det görs 
en uppföljning av beslutet. Kommunen har heller inte redovisat vilka 
bedömningsgrunder som används för att besluta om ett ärende har 
konsekvenser för barn och unga eller inte.  
 
Miljöpartiet vill att det på kommunens hemsida ska finnas en portal med 
information om BKA och länkar till vägledningar från Barnombuds-
mannen, SKR, Boverket, Trafikverket m fl. Dessa myndigheter tydliggör 
att BKA inte bara handlar om ”mjuka frågor” utan om hela 
samhällsbyggnadsprocessen. 
 
Vi noterar att kommunstyrelsens ordförande Johanna Hornberger ”ser 
fram emot Miljöpartiets återremisser om förvaltningarna inte sköter det 
hela.” Vi ser fram emot att kommunledningskontoret genom nämnd-
sekreterarna nu kommer att utveckla kommunens barnkonsekvens-
analyser så att dessa redovisas på ett regelrätt vis i alla kommunens 
utredningar, förslag och beslut 
 
 
Danderyd 2025-03-25 

 
Gun Britt Lindström 
 
 



  Sammanträdesprotokoll 20 (24) 
Sammanträdesdatum 
2025-03-17 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                                Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

 

§ 49 KS 2024/0287 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att 
utreda möjligheten att inrätta en musiklinje inom 
Danderyds kommuns skolverksamhet 

Ärende 
Siv Sahlström med flera (C) väckte den 10 juni 2024 (§ 103) en motion om 
att utreda möjligheten att inrätta en musiklinje inom Danderyds 
skolverksamhet. Motionen har remitterats till utbildningsnämnden, som i sitt 
yttrande har utrett ärendet och i huvudsak bedömer att det inte finns 
tillräcklig efterfrågan för att starta en musiklinje inom Danderyds 
skolverksamhet, främst med hänsyn till elevantalet och förekomsten av flera 
väletablerade och populära skolor med musikinriktning i angränsande 
kommuner. 
Bedömningen är att utbildningsnämnden, genom sitt remissvar, har 
genomfört en sådan utredning som föreslagits i motionen. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige bifaller motionen genom att konstatera att 
utbildningsnämnden har genomfört en sådan utredning som motionärerna 
har efterfrågat.  

Yrkanden 
Siv Sahlström (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Ulla Hurtig 
Nielsen (M) biträder Siv Sahlströms (C) yrkande. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bifaller motionen genom att konstatera att 
utbildningsnämnden har genomfört en sådan utredning som motionärerna 
har efterfrågat.  
__________ 
Expedieras 
Utbildningsnämnden  
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§ 50 KS 2024/0375 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att 
undersöka möjligheten att göra Danderyds kommuns 
runinskrift, Norahällen, mer tillgänglig för allmänheten 

Ärende 
Siv Sahlström med flera (C) väckte den 14 oktober 2024 (§ 153) en motion 
om att undersöka möjligheten att i samarbete med länsstyrelsen och 
Riksantikvarieämbetet göra Danderyds historiskt och kulturellt signifikanta 
runinskrift, Norahällen, mer tillgänglig för allmänheten, så att den säkert 
kan bevaras för kommande generationer. 
Motionen har remitterats till kultur- och fritidsnämnden som i sitt yttrande 
ställer sig positiv till motionens förslag, med motiveringen att det är av stor 
vikt att en så historiskt viktig plats i kommunen vårdas och görs tillgänglig 
för nutida och kommande Danderydsbor. Mot denna bakgrund har kultur- 
och fritidsnämnden uppdragit åt bildningsförvaltningen att påbörja arbetet 
med att tillgängliggöra Norahällen och andra runinskrifter som finns i 
kommunen. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige bifaller motionen dels genom att konstatera att kultur- 
och fritidsnämnden har genomfört en sådan utredning som motionärerna har 
efterfrågat, dels att nämnden, i enlighet med motionens intention, har 
uppdragit åt förvaltningen att påbörja arbetet med att tillgängliggöra 
Norahällen och andra runinskrifter som finns i kommunen.  

Yrkanden 
Siv Sahlström (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Eric Skoglund 
(C) och Erik Baggström (KD) biträder Siv Sahlströms (C) yrkande. 

Överläggning 
Gunilla Bellman (KD) yttrar sig i egenskap av kultur- och fritidsnämndens 
ordförande. 
Under överläggningen yttrar sig även Carl Gustav Pfeiffer. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bifaller motionen dels genom att konstatera att kultur- 
och fritidsnämnden har genomfört en sådan utredning som motionärerna har 
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efterfrågat, dels att nämnden, i enlighet med motionens intention, har 
uppdragit åt förvaltningen att påbörja arbetet med att tillgängliggöra 
Norahällen och andra runinskrifter som finns i kommunen.  
__________ 
Expedieras 
Kultur- och fritidsnämnden  
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§ 51 KS 2025/0042 
 

Befrielse från förtroendeuppdrag 

Ärende 
Siv Sahlström (C) har den 16 mars 2025 begärt befrielse från uppdrag som 
ledamot i krisledningsnämnden. Begäran gäller från och med den 20 mars 
2025. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bifalla framställningen och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bifaller framställningen. 
__________ 
Expedieras 
Siv Sahlström  
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§ 52 KS 2025/0047 
 

Fyllnadsval av ledamot i krisledningsnämnden 

Ärende 
Centerpartiet har, från och med den 20 mars 2025, ett vakant uppdrag som 
ledamot i krisledningsnämnden. Centerpartiet har för detta uppdrag 
nominerat Christian Ljungdahl (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Christian Ljungdahl (C)  
till ledamot i krisledningsnämnden, från och med den 20 mars 2025 till och 
med den 31 december 2026. 
__________ 
Expedieras 
Christian Ljungdahl 
 



 
 
Till kommunfullmäktige i Danderyd 
 
 
 
Interpellation till tekniska nämndens ordförande Robert 
Nibelius (M) om vad som hänt med den stora mängden 
värdefullt ekträ som blev kvar av den 400 år gamla eken 
som Tekniska kontoret utan tillstånd lät såga ner på en 
privatägd fastighet i Stocksund. 
 
 
Grunder för interpellationen 
I januari 2021 gick entreprenörer med uppdrag från Tekniska kontoret in 
på en privat villatomt i Stocksund och sågade ner en 400 år gammal ek, 
utan förvarning och mot fastighetsägarens protester. 
 
Eken var en av de äldsta i Stocksund, hade ett mycket högt skyddsvärde 
och skapade till stor del karaktären för hela området runt omkring. 
 
Reaktionerna från den drabbade ägaren av eken, de boende i Stocksund 
och hela kommunen, blev starka. Sällan hade vi sett ett sådant övergrepp 
mot en medborgare och mot naturvärden i kommunen. Vi var många 
som var ordentligt skakade. 
 
Fastighetsägaren krävde kommunen på skadestånd, eftersom kommunen 
hade handlat olagligt, och dessutom åsamkat fastighetsägaren 
ekonomiska förluster. Eken var sällsynt stor, och därmed särskilt 
skyddsvärd. Fastigheten blev i och med nedsågningen av eken mindre 
värd, både ekonomiskt och miljömässigt. Denna värdeminskning var helt 
och hållet tekniska kontorets fel. 
 
 
Med hänvisning till ovanstående anhåller jag om kommunfullmäktiges 
tillstånd att till tekniska nämndens ordförande Robert Nibelius (M) få 
ställa följande frågor: 
 
1. Har en slutgiltig uppgörelse ingåtts med fastighetsägaren? 
 
Om svaret är ja: 
2. Vad blev utfallet? 



 
3. Anser ordföranden att kompensationen är tillräcklig för den 
skada och förödelse som Tekniska kontoret vållat fastighetsägaren? 
 
4. Vad har hänt med den stora mängden värdefullt ekträ som 
tidigare utgjorde den levande oersättliga eken? 
 
5. Har den stora mängden ekträ värderats? 
 
Om svaret är nej: 
6. Vad är anledningen till att ingen värdering gjorts? 
 
Om svaret är ja: 
7. Hur mycket värderades dessa mängder ekträ till? 
 
8. Vem har i dag ansvaret för denna stora mängd ekträ?  
 
9. Hur anser man att den värdefulla träråvaran ska hanteras 
framöver? 
 
 
Danderyd den 13 mars 2025 
 
Kristin Eriksson (C) 
Oppositionsråd 
 
 
  
 
 
 
 
 



 
 
Interpellation från Socialdemokraterna. 
 

               Danderyd den 17 mars 2025 
 
 
 
Till ordförande i kultur och fritidsnämnden  
 
 
Det är intressant/skrämmande att se utvecklingen när det gäller nyttjande av alkohol bland grundskole-
elever i Danderyd. Vid senaste mötet i kultur och fritidsnämnden redovisades kommunens egen drog-
vaneundersökning omfattande 1414 elever från Fribergaskolan, Mörbyskolan och Viktor Rydbergs 
Samskola. Vi fick också del av en folder – Ungdomskollen - som vänder sig till föräldrar i Danderyds 
kommun. I drogvaneundersökningen frågade man elever i åk 7,8 och 9, cirka 475 elever från varje 
skola.  
 
Elever i årskurs 9 är 16 år. För att köpa alkohol på Systembolaget gäller en 20-års gräns. 18 år är ål-
dersgränsen för att få köpa tobak.  
 
• 17,4% av åk9-eleverna på Samskolan får dricka alkohol för sina föräldrar medan motsvarande siff-
ror för Mörbyskolan är 2.1% och 4,6% för Friberga.  
 
• 63,6% av eleverna på Samskolan har varit berusade. På Mörbyskolan är andelen 31,7% och på Fri-
berga 39,8%.  
 
Enligt Ungdomskollen storkonsumerar 27% av flickorna i åk 9 i Danderyd alkohol. Länssnittet är 
12%.  
 
Siffrorna av bruk av tobak och snus är också i allra högsta grad utmanande.  
 
Man kan dra slutsatsen att de höga siffrorna för berusning som gäller alla skolor också påver-
kar statistiken för sexuella övergrepp och ofredande. Speciellt flickor i åk 9 använder alkohol på 
ett alarmerande sätt. Alkohol är också inkörsporten till nyttjande av droger som marijuana och 
kokain. Ungdomar som avstår alkohol och tobak avstår också från drogmissbruk.  
 
Slutsatsen är att föräldrar måste ta siffrorna på största allvar och tillsammans med skolan, föreningsli-
vet, socialtjänst och polis agera för att skapa en miljö som bejakar hälsa och sunda värderingar. Bruket 
av alkohol och droger medverkar också till den handel som är grunden till den gängkriminalitet som 
plågar landet.  
 
Danderyds kommun måste kraftfullt förstärka det förebyggande arbetet för att få ovanstående siffror 
att i närtid markant sjunka till en rimlig nivå. Det måste sker bl a genom en satsning på förenings-och 
kulturlivet i kommunen. Ungdomar som är engagerade i musik och teater eller idrott avstår från att 
nyttja alkohol. Det måste också ske via en påverkanskampanj som vänder sig mot vårdnadshavare 
som måste ända sin inställning till alkohol och droger och gott uppförande. Den liberala/nonchalanta 
inställning som idag förekommer är osund och måste förändras.  
 
Hur tänker majoriteten i fullmäktige agera för att med bl a förebyggande insatser minska bruket av to-
bak, alkohol och droger bland skolorna i Danderyd och för att påverka den destruktiva kultur som 
finns i Djursholm bland ungdomar? Kommer medel avsättas i kommande budget för att hjälpa skolan 
och vårdnadshavare att hantera ovanstående problematik?  
 
Karsten Inde (s) 
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